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Spørgsmål
Med henvisning til økonomi- og indenrigsministerens udtalelse på forsiden af 
Jyllands-Posten d. 13. september 2013 om, at det var et ægte løftebrud (forstå-
et som, at der var 90 mandater for at gennemføre et forslag fra regerings-
grundlaget), da regeringen droppede løftet fra regeringsgrundlaget om at ind-
føre tre måneders øremærket barsel til mænd, bedes ministeren forklare, om 
det også er ægte løftebrud, når regeringen ikke vil forhøje afgifter på øl, sukker 
og fedt? 

Svar
I januar 2012 forhøjede regeringen bl.a. afgiften på øl som en del af finanslo-
ven for 2012. Afgiften blev dog som en del af Vækstplan DK igen nedsat. Ikke 
desto mindre er afgiften i dag godt 10pct. højere end før regeringsskiftet.  Af-
giften på chokolade- og sukkervarer mv. blev ligeledes forhøjet med finanslo-
ven for 2012, og efterfølgende blev afgiften indekseret frem til 2020 som en 
del af skattereformen i 2012. Den førte politik har været i overensstemmelse 
med regeringsgrundlaget.

Afgiften på mættet fedt blev som en del af finansloven for 2013 afskaffet ved 
udgangen af 2012. Afgiften blev afskaffet, fordi den havde vist sig at give an-
ledning til en række tekniske og juridiske problemer,ogfordi den ifølge virk-
somhederne medførte betydelige administrative byrder.Derfor vurderede rege-
ringen, at omkostningerne ved fedtafgiften, som blev indført af den tidligere 
regering og trådte i kraft i oktober 2011, ikke stod mål med de mulige positive 
sundhedsvirkninger af afgiften.


